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Deel 1: Politieke Carroussel 8 april 2017 

Opening en huishoudelijke mededelingen 
Thijs heet iedereen welkom en start de bijeenkomst met een aantal huishoudelijke 
mededelingen. Door een aantal mutaties in het bestuur, is het niet voor iedereen duidelijk wie het 
aanspreekpunt is voor welke afdeling uit het bestuur. Het bestuur stelt zichzelf voor en legt uit 
voor welk gedeelte ze aanspreekpunt zijn. 

- Miranda, samen met Thijs: Rivierenland en alles beneden de Rijn 
- Monique en Bas: Boven de Rijn en links van de IJssel 
- Dirk: sinds 2001 alle PLV’s meegemaakt, aanspreekpunt voor alles aan de goede kant van de 

IJssel 
- Maaike: dezelfde kant van de IJssel samen met Dirk 

José is jarig en toch aanwezig bij deze bijeenkomst: van harte gefeliciteerd! 

Politieke Carroussel 
We gaan aan de slag met de inhoud, samen met de fractie. Hierbij kijken we terug op de afgelopen 
periode en wordt er ingegaan op vragen vanuit de zaal. Daarna zijn er drie rondes met drie 
onderwerpen waarbij je kunt aansluiten bij dat onderwerp dat je aanspreekt. De tijd is misschien 
te kort om alle details te bespreken, maar zorg dat je bij de juiste personen aan de lunchtafel zit. 
Voor de lunch blikken we nog even kort vooruit. 

Paul neemt ons mee in  een korte terugblik namens de statenleden. Nelson heeft besloten de 
fractie te verlaten om het evenwicht tussen werk, prive en politiek beter te kunnen organiseren. 
Dat betreuren we, want er gaat veel kennis en ervaring verloren. Paul is statenlid geworden en 
heeft de portefeuilles van Nelson, behalve het fractievoorzitterschap overgenoen. 

Joa is fractievoorzitter geworden. Hij is vandaag helaas niet aanwezig want op vakantie, omdat 
eerst de PLV op 1 april zou zijn. 

Anne is overspannen, daarom niet aanwezig en voorlopig niet functioneel als statenlid. Wouter 
Witteveen gaat haar vervangen voor 4 maanden. 

We bieden Nelson de natuurgids van de Veluwe aan om te kunnen genieten van de natuur en ook 
nog wat te leren over de biodiversiteit, als dank voor zijn inzet en betrokkenheid. 
Dan inhoudelijk terugkijkend: 

Paul 
- Jarenlange discussie plussenbeleid: kunnen we in landbouw grotere stallen (groter dan 1,5 

ha) toestaan in ruil voor verbetering duurzaamheid en dierenwelzijn? Grootte van de stallen 
heeft de overhand gekregen (CdA), er is geen maximum voor de stallen vastgesteld 
(megastallen zijn mogelijk). GroenLinks GLD heeft zich verzet, maar tevergeefs. Gemeentes 
moeten het nog invoeren, dus daar is nog hoop. Ook al is het moeilijk om nee te zeggen 
tegen grote ondernemingen, we hopen dat lokale fracties het kunnen tegenhouden en daar 
zullen we ondersteunen. 

- Windmolens op de Veluwe: Waar weinig mensen zijn, is weinig weerstand. Maar nu moet er 
natuur wijken. Wij hebben daar tegen gestemd omdat het Gelders NatuurNetwerk in stand 
moet blijven. Dit voorstel heeft het helaas wel gehaald. 

- Positief: met verschillende partijen in gesprek geweest, behalve pvv en partij voor de dieren:  
We gaan met oppositie en coalitie in gesprek om geld dat over is, op een goede manier te 
verdelen (130 miljoen). Hier hebben we ons pakket van eisen neergelegd. Volgende keer 
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kunnen we vertellen hoe het precies uitpakt, maar het ziet er goed uit voor Openbaar 
Vervoer, Cultuur en Natuur. 

- Vraag in de zaal over groene daken: De provincie verstrekt geen subsidie en lijkt daar ook 
niet direct de geijkte partner voor. Suggestie uit de zaal om dit bij de waterschappen ter 
sprake te brengen, en bij gemeentes met grote steden, in verband met watermanagement. 
(vb gemeente Apeldoorn). Er was wel een regel met helft subsidie provincie en helft 
gemeente, toch wel kijken of er mogelijkheden zijn. Paul: verduurzamen van huizen zeker 
interessant, met name focus op sociale huur, omdat daar nog sowieso niks gebeurt. 

- Vraag uit de zaal (Winterswijk): Er is zorg over voedsel en bodemkwaliteit. Welke 
mogelijkheid heeft de provincie om de bodemkwaliteit te verhogen? Waar mais en 
aardappels verbouwd worden, is geen bodemleven meer en leven planten van de 
kunstmest. Bodemkwaliteit moet bovenaan de agenda komen staan, om meer tuinders naar 
de achterhoek te halen, zodat er ook kortere voedsellijnen ontstaan.  

- Thema landschap staat helemaal niet op de agenda, maar moet daar meer opkomen aldus 
GL. Horizontaal (wat staat er op het land) en verticaal (lucht en bodemkwaliteit). Dit laatste 
heeft vooral invloed op landbouw: GroenLinks en PvdA moeten samen optrekken voor meer 
ruimte voor natuur-inclusieve landbouw. We werken hard om het op de agenda te krijgen, 
maar we zijn helaas zeker nog niet in de beleidsmakende fase. Wellicht is dit een 
interessant onderwerp voor de volgende politieke carroussel. 

Wouter 
Bereikbaarheid en Openbaar Vervoer: Sinds november aantal onderwerpen aan bod geweest: 

- Goedgekeurd dubbel spoor tussen Zevenaar en Didam, alleen de PVV heeft tegen gestemd. 
Inzet voor meer dubbel spoor dieper de Achterhoek in. 

- Openbaar Vervoer Visie: Hoe kunnen we toegankelijkheid garanderen? De huidige 
dienstregeling zou hier een afspiegeling van moeten zijn, maar het proces met openbaar 
vervoerders is te laat in gang gezet. We blijven scherp op de invoering en inhoud. 

- Doelgroepenvervoer in de stadsregio. Discussie over rolstoelers etc mogen niet meer op 
openbaar vervoer –niveau in avant, maar moeten wmo indicatie aanvagen. Riekt naar 
discriminatie. Lopende mensen mogen wel gebruiken als ov, mensen met de rolstoel niet. 

Joep (economie, energie en milieu): 
- Energie: Hoe kunnen we invloed uitoefenen op beleid? Hoe kunnen we zorgen dat de grote 

omslag die we willen maken, dat we energiegelden zo kunnen toepassen dat het zichzelf 
kan terugverdienen? Wij willen onderzoek doen om te laten zien hoe we dat op een goede 
manier kunnen toepassen. 

- Achterkamertjespolitiek: groepje waarmee we buiten de commissies veel overleggen en 
inhoudelijk voorbereiden, heeft iets moois voor elkaar gekregen: bij elk groot beleidsstuk 
komt er een klimaatparagraaf. Dat betekent dat van elke maatregel moet worden doordacht 
wat de effecten voor het klimaat zijn en dat ook meegenomen in de politieke 
besluitvorming. Dit is buiten de klassieke politieke parlementaire weg om voor elkaar 
gekregen, mooi om te zien dat dit extra werk zulk effect kan hebben. 

- In reactie op vraag uit de zaal: we gaan nooit instemmen met het neerzetten van een 
kernenergiefabriek. 

Miranda introduceert de politieke caroussel en geeft alle sprekers het woord om binnen twee 
zinnen hun onderwerp te introduceren. 

In drie rondes worden allerhande onderwerpen besproken met statenleden, maar ook lokale 
politici die een onderwerp komen toelichten. 

Na de rondes komen we met zijn allen bij elkaar en zijn er nog enkele ‘nabranders’: 
- Manifest van groep mensen die andere kant op wil met landbouw: Natuurinclusieve 

landbouw  zoek deze site op om dit concept een boost te geven. 
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- Er komen minder boeren, misschien mogelijk om te zeggen dat we ‘meer boeren’ willen. 
Kleinere boerenbedrijven zou tot meer boeren moeten leiden. Denemarken: gedurende twee 
jaar omvormen naar biologische teelt: compensatie gedorven verliezen. Misschien kan de 
provincie hierin een rol spelen, zodat omvormen een aantrekkelijkere optie wordt en ook 
nieuwe ‘boeren’ worden aangetrokken. (interessant onderwerp voor een volgende keer 
misschien) 

De statenleden blikken nog even kort vooruit: 
- Paul: Wonen, regenboogprovincie, groene kansen, mid term review (investeren in waarden 

die we belangrijk vinden), anoniem solliciteren (met PvdA) als voorloper van allerlei acties 
op diversiteit. 

- Wouter: Veel zin om Anne te vervangen, ook al hopen we dat ze snel terug is. Provinciale 
wegennet discussie  kader opnieuw bekijken. Zijn de regels die de provincie hanteert te 
strikt? GroenLinks stempel: goede fietsvoorzieningen met behoud van groen, 60 waar het 
kan. Na de zomer aanbesteding openbaar vervoer (Veluwe). Nieuw en uniek in Nederland, 
een combinatie met andere provincies (Overijssel en Utrecht). 

- Joep: Biomassa. Geen import van biomassa, liever echt duurzaam. Gradatie gemaakt waarin 
onderste gradaties niet zomaar in de verbrandingsoven mogen worden gegooid, zonder 
andere opties geprobeerd te hebben. Initiatiefnota over bijen en wilde bestuivers. 

- Natasha: GL, Sp en CdA gaan een ronde tafel organiseren over circulaire economie. 

Lunch! 
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Deel 2: Provinciale Ledenvergadering 
Aanwezig: Hans Hittenhausen, Sander Turnhout, Maurits Meijers, Harold Goessens, Frans 
Langeveld, Irma Aarts, Theo van Es, Marcelle Heerenveen, José Bruens, Alex Tobin, Antorita 
Siegers, Onno Siegers, Jan Maarten Fernig, Karin Verlaan, Dick Joling, Herman van Rooijen, Ben 
Schulte, Jan van Nuland, Inge Sloot, Guido van Vulpen, Paul Fransen, Wouter Witteveen, Natasha 
Koolbeek, Joep Langeveld, Frans Bruning, Thijs van de Broek (voorzitter), Maaike Verhoek (notulist), 
Monique van Gerwen, Miranda Florussen, Bas Bloemberg, Dirk Kuipers, Boyce de Jong. 

1 Opening en Mededelingen 
Thijs heet iedereen welkom voor het minder inhoudelijke gedeelte van de vergadering. Hij stelt 
zichzelf en het bestuur voor. Verzoek is om je naam aan te geven op de ledenlijst, die klaarligt. 

2 Vaststellen Agenda 
Thijs  stelt de agenda zonder wijzigingen vast. 

3 Vaststellen Notulen vorige PLV 
De notulen worden zonder opmerkingen vastgesteld. 

4 Uitslag van de Tweede Kamerverkiezingen vanuit Gelders 
Perspectief 
GroenLinks is gigantisch gegroeid. Thijs blikt met ons terug. In 2012 zag het er niet rooskleurig uit.  
We kijken naar het percentage stemmen op GroenLinks per gemeente in TK2012. Interessant om 
te kijken naar het aantal leden en de activiteit van de afdelingen. 

Gelderland doet het net iets minder dan gemiddeld qua percentage stemmen op GroenLinks. 
Nijmegen en Wageningen met kop en schouders boven de rest uit. 

De verhouding tussen 2012-2017: van 1,5 tot 5x zoveel stemmen in de verschillende provincies. 

Welke gemeente is het hardst gegroeid? Winterswijk is het hardst gegroeid; applaus! Rivierenland 
doet het ook erg goed.  

Uitslagen per gemeente, correlatie het hoogst? Mate van stedelijkheid, eenoudergezinnen. 

Vraag: Is Gelders niveau ook betrokken bij onderhandelingen? Waar gedeputeerden zijn, wordt 
teruggekoppeld. Waarom worden jullie niet meegenomen? Niet systematisch betrokken, waar 
wethouders en burgemeesters en gedeputeerden wel betrokken zijn. Is dat geen probleem? 

Er zijn twee cirkels, maar wij zitten in geen van beiden. Fractie is leidend. 

5 Jaarverslag en jaarrekening 2016 
Jaarverslag is rondgestuurd. We zijn altijd ambitieus, daardoor doen we bepaalde dingen niet, die 
we wel graag hadden willen doen. Hoogtepunten: nieuwe afdelingen op witte vlekken (GNL, 
Wijchen), Zin In GroenLinks in Gelderland. Noord West Veluwe is een punt van zorg.  

Digitale invulkaart met expertises van leden: wordt breed uitgezet en gebundeld. Afdelingen 
moeten daaruit kunnen putten. De kaart wordt binnenkort uitgezet. Thijs stuurt het rond. 

Dirk ligt de jaarrekening toe.  Geen vragen over de inkomsten. 
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Uitgaven: 199 van de representatiekosten naar vergaderkosten.  Het klopt dat er geen kosten zijn 
gemaakt voor permanente campagnecommissie.  

Lopen we risico dat we afgeroomd worden? Ja, dit risico liepen we, maar Dirk heeft contact 
opgenomen met het landelijk bureau en we hebben de strijd gewonnen;). 

Er is een discussie over of kosten die niet gedeclareerd worden wel op de jaarrekeningen zouden 
moeten komen in het kader van transparantie.  Voorbeelden hiervan zijn vervoerskosten, 
kilometerkosten. Het bestuur kan overwegen of dit wenselijk is. We liggen op schema voor 15000 
euro voor verkiezingsfonds.  

Er is geen geld voor gemeenteraadsverkiezingen gereserveerd: dat moeten de gemeentelijke 
afdelingen zelf sparen. Er is wel geld apart voor startende afdelingen, voor bijvoorbeeld een 
bijeenkomst.  

Campagne zou breder moeten zijn dan verkiezingen/stemmers. Hoe kan dit financieel geregeld 
worden?  We zouden dit misschien landelijk moeten aankaarten. Permanente campagne bestaat 
wel maar is thematisch georganiseerd. 

De kascommissie heeft gecontroleerd en Jacob Ruijter en Joke van Wensem (kasco) hebben de 
boekhouding toereikend bevonden. Advies is om het bestuur te dechargeren voor de financiële 
verantwoordelijkheid over 2016. 

Stemming over het jaarverslag: 1 onthouding, rest voor. 

Jaarrekening: unaniem aangenomen. 

Applaus, speciaal voor Dirk, die de map overdraagt aan Monique.  

6 Wisselingen in het bestuur 
Bas heeft zich anderhalf jaar geleden gemeld om actief te worden bij het bestuur. Bas wil zich 
liever bezighouden met meer politiek inhoudelijke zaken en wil daarom graag afscheid nemen 
van het bestuur. Bas bedankt het bestuur en de leden en legt uit dat het voor hem moeilijk was 
zijn inhoudelijke werk te combineren met de fractie. 

Thijs bedankt Dirk voor zijn nestor-rol, expertise en zijn ‘ze maken me de pis niet lauw’ attitude 
sinds mensenheugenis voor GroenLinks Gelderland. Dirk moet worden toegevoegd aan de 
historische canon van Gelderland. Dirk wil iedereen bedanken. Hij heeft zoveel hobby's en gaat de 
volgende PLV vissen. Dirk gaat zich inzetten voor oude mensen in zijn omgeving. 

Maaike wil graag herkozen worden: persoonlijke motivatie: leuk om met zulke eigenwijze mensen 
samen te werken en inhoudelijke motivatie, projecten afmaken en nu eindelijk snappen waar we 
mee bezig zijn. 

Monique wil tijdelijk de rol van penningmeester overnemen. Ze heeft ervaring doordat ze in 
Renkum ook heeft geholpen in een vacuüm. Stemmen in de zaal: blij dat ze het wil doen. 

Boyce de Jong: Werkt als fractiesecretaris voor de fractie in Ede. Woont in Wageningen en hoopt 
raadslid in Ede te worden. Wil graag op zowel politiek als  bestuurlijk vlak zichzelf ontdekken. Dit 
kan niet in één afdeling. Daarom wordt hij graag bestuurslid bij GroenLinks Gelderland. 

Er moet per functie gestemd worden volgens artikel 41 van het landelijk HR. 

Er wordt gestemd. De stemcommissie telt de stemmen gedurende de vergadering en aan het 
einde volgt de uitslag. 
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Uitslag van de stemmingen over het bestuur: 
- 28 voor Boyce, nul tegen. 
- Maaike 27 voor 1 onthouding 
- Monique 27 voor 1 onthouding 

7 Verkiezingen Provinciale Staten 2019 
Zo vroeg mogelijk beginnen om niet het gevoel te hebben achter de feiten aan te lopen. Ambitieus 
aan het werk voor 6 statenleden. 

A) Verkiezingsplan 
Lijsttrekker in juni gekozen, lijst gekozen in november. Is de lijsttrekker niet te vroeg en hoe 
verhoudt zich dat tot zittende fractievoorzitter? En hoe verhoudt zich dat tot 
gemeenteraadsverkiezingen?  

Hiervoor gekozen omdat het het makkelijker maakt voor de kandidatencommissie en voor 
mensen om te solliciteren. 

Angst dat lijsttrekker fractievoorzitter in de weg zit. Evt verplaatsen naar september.  

Moeten de mogelijke gedeputeerden op de lijst komen? Vorige keer wel gedaan. Maakt  het wel 
kwetsbaar. Fractie draagt voor en staten beslist.  In het verkiezingsplan staat dat we profielen vast 
stellen. De vergadering kan beslissen dat daar ook een profiel voor gedeputeerden aan moet 
worden toegevoegd. 

Je kan geen kandidaat statenlid en kandidaat gedeputeerde tegelijk zijn, dat was de vorige keer 
een klacht. Als het aan de fractie zelf is, waarom zouden wij dan ons moeten bemoeien met wie 
dat zouden moeten zijn? 

Aantal vragen: 
- Moet de geschiktheid van gedeputeerden door de fractie of door de commissie of door het 

bestuur beoordeeld worden? 
- Moeten de gedeputeerden op de lijst staan? 

Paul: voordelen van toetsen door commissie: partijverantwoordelijkheid, daarna mag de fractie de 
afweging maken op basis van de onderhandelingen. 

Kan ook inzet zijn voor de onderhandelingen om andere partijen inzicht te geven. 

Het bestuur neemt met veel wijsheid hier een besluit over. 

B) Besluit deelname verkiezingen 
Unaniem besluit om deel te nemen. 

C) Besluit lijst(trekker) via referendum 
220 euro als kosten voor deelname landelijk platform om referendum te organiseren. Wordt 
getwijfeld over kwaliteit van uitslag, niet te oppervlakkig? Misschien digitale middelen om 
presentatie toch mogelijk te maken? Of avond eerst organiseren. Zouden mensen niet mogen 
stemmen als ze niet bij de PLV aanwezig zijn? Selectie zou even streng moeten zijn, op 
geschiktheid of niet geschiktheid. Zichtbaarheid kan vergroot worden door 
lijsttrekkersreferendum.  

Interactie kan niet met een filmpje/blog, wel in het echt. 

Provinciaal, we zijn onbekend, we worden niet bekend door referendum. Leden uit Gelderland zijn 
niet netjes verdeeld, gevaar hele lijst uit Nijmegen. Kandideren per plek, niet voor de volgorde van 
de lijst. 
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Voldoende argumenten uitgewisseld. 

Lijsttrekkersreferendum: commissie mag geen uitspraak doen over kwaliteit, alleen over 
integriteit. Is niet waar, integriteit enige uitsluitingsgrond. Mag wel oordeel geven, maar zegt niks 
over meedoen. 

Oproep voor de kandidatencommissie om ook naar geografische spreiding te kijken. 

Stemming over Lijsttrekkersreferendum, met publieke presentatie en een advies van de 
kandidatencommissie: 

- Voor: 18 
- Tegen:6 
- Onthouding: 5 

Uitkomst: lijsttrekker per referendum 

Stemming rest van de lijst per referendum met zelfde aandachtspunten:  
- Voor: 16 
- Tegen:7 
- Onthouding: 6 

Uitkomst: rest van de lijst wordt ook per referendum gekozen. 
Procedure wordt in november besproken. Natuurlijk evalueren. 

8 Rondvraag en sluiting 
Boyce: dank jullie wel voor de stemmen 

GroenLinks gaat wielrennen op 24 juni Jan Janssen classic vanuit Wageningen. (70/150 km) 

Foto maken voor Nelson: allemaal opgestoken duimen. 

Sluiting, 15.51 uur 


